

التاريخ : 2023/07/12
المرجع: 2023/CAD/BK/087

السادة/ شركة بورصة الكويت
دولة الكويت

السلام عليكم ورحمه الله وبركاته ،،،

الموضوع: التصنيف الائتماني لشركة مجموعة الامتياز الاستثمارية الصادر عن كابيتال إنتيليجنس

بالإشارة إلى الموضوع أعلاه، والى تعليمات هيئة أسواق المال الواردة في الكتاب العاشر "الافصاح والشفافية" من اللائحة التنفيذية للقانون رقم (7) لسنة 2010 وتعديلاتهما بشأن إنشاء هيئة اسواق المال وتنظيم نشاط الأوراق المالية، بشأن الإفصاح عن المعلومات الجوهرية.
نرفق لكم نموذج الإفصاح عن التصنيف الائتماني لشركة مجموعة الإمتياز الإستثمارية طبقاً للتصريح المنشور من قبل كابيتال إنتيليجنس بتاريخ 2023/07/11.

هذا للعلم وإحاطتكم الكريمة ،،،

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام والتقدير ،،،



صالح أحمد الحوطي
نائب الرئيس التنفيذي
الخدمات المساندة

الإمتياز
ALIMTIAZ
GROUP



الإفصاح عن التصنيف الائتماني

2023/07/12	التاريخ
شركة مجموعة الإمتياز الإستثمارية (ش.م.ك.ع.)	اسم الشركة المدرجة
كابيتال إنتيليجنس	الجهة المصدرة للتصنيف
• درجة التصنيف على المدى الطويل: بي بي بي (BBB) • درجة التصنيف على المدى القصير: ايه 3 (A 3)	فئة التصنيف
<ul style="list-style-type: none"> • مدلول الفئة (A): أسس مالية قوية واعتبارات غير مالية مناسبة. قد تكون البيئة التشغيلية غير مستقرة ولكن الوضع السوقي و/ أو القوة المالية للمؤسسة ذو كفاءة. • مدلول الفئة (BBB): بشكل عام يمكن معالجة نقاط الضعف القليلة في العوامل المالية أو غيرها بسهولة إلى حد ما. قد تكون محدودة من خلال البيئة التشغيلية غير المستقرة. 	مدلولات التصنيف
إن تأكيد فئة التصنيف عند "BBB" يعكس ثقة وكالة التصنيف الائتماني في إستمرار الأداء المستقبلي كما هو مذكور بالملخص التنفيذي أدناه.	إنعكاس التصنيف على أوضاع الشركة
تم تثبيت النظرة المستقبلية عند " مستقرة " .	النظرة المستقبلية

12

AA

أعلنت كابيتال إنتليجنس (الوكالة الدولية للتصنيف الائتماني) بتاريخ 2023/07/11 تأكيدها التصنيف الائتماني لشركة مجموعة الإمتياز الاستثمارية ش.م.ك.ع ("الإمتياز") بدرجة BBB على المدى الطويل وبصنيف بدرجة A3 على المدى القصير للشركة، بالإضافة إلى تثبيت النظرة المستقبلية عند "مستقرة". في نفس الوقت تم الإنسحاب من مراجعة التصنيف الائتماني بناءً على طلب الشركة.

إعادة تأكيد التصنيف الائتماني في نفس توقيت الإنسحاب مدعومة بتحقيق شركة مجموعة الإمتياز الاستثمارية أرباح في الربع الأول من عام 2023. من خصائص نموذج العمل وجود نمط تاريخي لأخذ مخصصات جوهرية عند إعادة تقييم بعض الإستثمارات، و رد بعض من هذه المخصصات مع تعافي القيمة السوقية في فترات لاحقة. وعلى الرغم من التقلبات في الأرباح والخسائر والدخل الشامل الأخر، تمكن الفريق الإداري ذو الخبرات والقدرات العالية من الحفاظ على مقاييس الرافعة المالية والسيولة ونسبة الديون إلى حقوق الملكية على مدار الدورة الاقتصادية.

تصنيف النظرة المستقبلية

تشير التوقعات المستقرة إلى أنه من غير المحتمل أن تتغير تصنيفات المجموعة خلال الأشهر الـ 12 المقبلة. وذلك أخذاً بالإعتبار العودة الى الربحية في الربع الأول من عام 2023 بالإضافة الى الوضع المطمئن للسيولة والرافعة المالية في المجموعة بشكل عام.

ديناميكيات التصنيف: سيناريو إيجابي

نظرًا لحجم المركز المالي ونموذج الأعمال، من غير المرجح أن يتم تعديل التصنيف الائتماني للأعلى في المدى القصير إلى المتوسط.

ديناميكيات التصنيف: سيناريو سلبي

كان بإمكان خفض التصنيفات بمقدار درجة واحدة في حالة تدهور المقاييس المالية بشكل كبير، وعلى وجه الخصوص في حالة تكرار تكبد شركة مجموعة الإمتياز الاستثمارية خسائر مرة أخرى.

التصنيفات الائتمانية قبل الإنسحاب

التصنيفات الائتمانية للمجموعة		
الظرة المستقبلية	قصير الأجل	طويل الأجل
مستقرة	A3	BBB

ترجمة التصريح
الصحفي أو
الملخص التنفيذي



صالح أحمد الحوطي
نائب الرئيس التنفيذي
الخدمات المساندة

18

AA

Date: 12/07/2023
Ref: 2023/CAD/BK/087

**Boursa Kuwait Company
Kuwait**

Subject: Alimtiaaz Investment Group Credit Rating Issued by Capital Intelligence

With reference to the above subject, and the requirements of fourth chapter of Module Ten (Disclosure and Transparency) of the Executive bylaws of Law No 7 of 2010 regarding the establishment of the Capital Markets Authority and regulating securities activities and their amendments, regarding disclosure of material information.

Please find enclosed Alimtiaaz Investment Group Company disclosure of credit rating form, according to the statement published by the Capital Intelligence on 11/07/2023.

Sincerely,



**Saleh Ahmad Al Houti
Executive Vice President
Support Services**



Disclosure of Credit Rating Form

Date	12/07/2023
Name of listed Company	ALIMTIAZ INVESTEMNT GROUP COMPANY
Entity who issues the rating	Capital Intelligence Ratings (CI Ratings or CI)
Rating category	<ul style="list-style-type: none"> • Long-Term BBB • Short-Term A3
Rating implications	<ul style="list-style-type: none"> • Rating Scale (A): Strong financial fundamentals and very favorable non-financial considerations. Operating environment may be unstable but institution's market position and/or financial strength more than compensate. • Rating Scale (BBB): Basically, sound overall; slight weaknesses in financial or other factors could be remedied fairly easily. May be limited by unstable operating environment.
Rating effect on the status of the company	Confirmation of the rating category at "BBB" reflects the credit rating agency's confidence in the continuation of future performance as stated in the executive summary below.
Outlook	The Outlook on the ratings has been affirmed at Stable.

12

AA

Translation of the
press release or
executive summary

Capital Intelligence Ratings (CI Ratings or CI) announced on 11/07/2023 that it has affirmed the Long- and Short-Term Corporate Ratings of Alimtiaaz Investment Group Company (AIG) at 'BBB' and 'A3', respectively. The Outlook on the ratings has been affirmed at Stable. At the same time the ratings have been withdrawn at the request of the Company.

Reaffirmation of the ratings ahead of the withdrawal is supported by AIG's return to profit in Q1 23.

The nature of the business model is such that there has been a historical pattern of sometimes substantial unrealized impairments in the valuation of investments held, with such impairments generally being recovered as market valuations adjust in following periods. Despite the resulting volatility in the P&L and in OCI, a high-quality management team has been able to maintain conservative metrics for leverage, for liquidity and for debt-to-equity over the cycle.

Rating Outlook

The Stable Outlook indicates that the ratings would not have likely been changed over the next twelve months – and this takes into account the return to profitability in Q1 23 and the Group's generally satisfactory liquidity and leverage metrics.

Rating Dynamics: Upside Scenario

Given the size of the balance sheet and the business model, an upward revision in the ratings would have been seen as being unlikely in the short to medium term.

Rating Dynamics: Downside Scenario

The ratings could have been reduced by one notch should financial metrics have deteriorated. Significantly, and in particular should AIG have again become loss-making.

Credit Ratings Prior to Withdrawal

Corporate Ratings		
Long-Term	Short-Term	Outlook
BBB	A3	Stable


Saleh Ahmad Al Houti
Executive Vice President
Support Services